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A Közművelődési és Foglalkoztatási Program  
megvalósításai és eredményei a megyékben

Matyasovszky MargitMatyasovszky Margit

„Szülőfalumban,  
ahol mindenkit ismerek”

Zalavég nagy történelmi múlt-
tal rendelkező 500 fő alatti kistele-
pülés Zala megyében a Zalaszent-
gróti járásban. Szacskó Lászlónéval, 
a  település közművelődési asszisz-
tensével készült interjúból több in-
formáció nyerhető a településről és 
Lászlóné kötődéséről Zalavéghez.

M. M.: Bemutatkozna néhány 
mondatban?

Sz. L.: Szacskó Lászlóné va-
gyok, tősgyökeres zalavégi lakos, 
itt is születtem 1962. május 22-én. 
Érettségi után a Zalabéri TSZ-be 
könyvelőként dolgoztam 17 évig, 
ezt követően volt egy kis kitérő 
majd családi okok miatt főállású 
anya lettem. Szülőfalumba, ahol 
mindenkit ismerek 2013-tól köz-
munkás, majd közművelődési asz-
szisztensként dolgozom.

M. M.: Milyen mélyen kötődik a 
szülőfalujához?

Sz. L.: Nagyon mélyek, nem tu-
dok úgy belépni a templomunkba, 
hogy ne sírjam el magam. A nagy-
szülők, szülők, rokonaim, itt szü-
lettek és akik már eltávoztak, itt 
pihennek a temetőben. A  88 éves 
édesanyámmal, férjemmel és két 
felnőtt gyermekemmel élek közös 
háztartásban. A  falú elöregedést 
mutat, sok házból kihaltak, ebben 
az évben többen a covid áldozatai 
lettek. Ugyanakkor megindult a 
kereslet is az ingatlanok iránt, min-
den házat el tudtak adni, a  falusi 
csok segített a településre betele-
pülő fiataloknak, például Sopron-
ból is költöznek ide. A 20 évig üre-
sen álló házba most 6 gyermekes 
család költözött.

M. M.: Milyen intézmények 
vannak a településen?

Sz. L.: Az alsó tagozatos osz-
tály 1995-körül szűnt meg, most 
a szomszédos Zalalbérbe járnak 
iskolába a gyerekek. A  kultúrház 
végében volt a jól működő óvoda, 
ami a csökkenő gyermeklétszám 
miatt zárt be.

M. M.: Mikor jött az a gondolat, 
hogy a falu kulturális életébe be-
kapcsolódik?

Sz L: A Polgármester úr ösztön-
zésére 2020 decemberében csat-
lakoztam a programhoz és kedvet 
kaptam rá, mindenkit ismerek, 
végig járom a falut, mindenkivel 
beszélgetek. Úgy veszem észre, 
hogy kedvelnek. Teljesen isme-
retlen területen, nagy félelemmel 
indultam el. A  korom miatt, vala-
mint azért, mert féltem, hogy nem 
tudok tanulni. Ez az érzés elmúlt, 
most azt mondom, hogy sajnálom, 
hogy vége lett a képzésnek. Na-
gyon szeretem az osztálytársaimat 
és a megismert szakembereket. Az 
elmúlt időben jól éreztem magam. 
Várom, hogy legyen ismét műhely-
foglalkozás. Létrehoztuk a face-
bookon a saját csoportunkat, ahol 
tartjuk a kapcsolatot, egymása vé-
leményét kérjük.

M. M.: Milyen eseményt tudott 
az elmúlt időszakban megvalósí-
tani?

Sz. L.: Az államalapításunk 
ünnepéről kenyérszenteléssel em-
lékeztünk meg, szép ünnepet ren-
deztünk. Szeptember 11-én volt a 
családi nap, ugyan látszott, hogy 
még óvatosak az emberek, a  ví-
rushelyzet miatt, mert kevesebben 
voltak, mint az elmúlt években. 
A  közösségi színtérben és a régi 
óvoda udvarán tartottuk, ahol öt 

főző csoport készített jellegzete-
sen Zala megyei bográcsos ételeket. 
A  gyerekeket légvár, ládavasút vár-
ta, íjászat szórakoztatta.

M. M.: Milyen eseményeket ter-
vez a közeljövőben?

Sz. L.: Az 1956-os eseményekre 
szeretnénk megemlékezni, az Is-
kola udvarán álló kopjafánál terve-
zem a koszorúzást, mécsesgyújtást. 
Továbbá a 65 éven felülieknek szó-
ló idősek napját szervezem. Gon-
doltam még az adventi időszakra, 
amikor is a szokásos Betleheme-
zést közösen valósítjuk meg. Egy 
csoport egy hétig járja a települést, 
fiatalok és kevésbé fiatalok teszik ki 
a csapatot. A  házaknál szeretettel 
várják a Betlehemet és az így tekin-
tettel a vírushelyzetre kisebb talál-
kozásokra ad lehetőséget!

Szacskó Lászlóné és Matyasovszky 
Margit igazgató asszony


